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PROTOKÓŁ NR XXIV/2021 

Z SESJI RADY GMINY BUDZISZEWICE 

ODBYTEJ W DNIU 27 WRZESNIA 2021 ROKU 

W SALI POSIEDZEŃ URZĘDU GMINY W BUDZISZEWICACH 

 

Liczba radnych    – 15 

Liczba obecnych – 15 /w tym radny M.Matysik przybył w trakcie posiedzenia/ 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

Wójt – Marian Holak 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2.  Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmiany budżetu gminy na 2021 rok, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice, 

3) wyrażenia zgody na zbycie współudziału w nieruchomości gruntowej zabudowanej 

stanowiącej w 2/3 współwłasność Gminy Budziszewice, położonej w Adamowie obręb 

geodezyjny Adamów. 

5. Przyjęcia informacji z przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2021 roku.  

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie obrad. 

 

PUNKT  1 

               OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek –  powitał obecnych i dokonał otwarcia XXIV sesji Rady 

Gminy Budziszewice, po czym stwierdził quorum informując, że na 15 radnych obecnych jest 14. 

 

PUNKT  2 

                PRZEDSTAWIENIE PORZĄDKU OBRAD 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – przedstawił porządek obrad, po czy zapytał o uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

PUNKT 3 

              PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z POPRZEDNIEJ  SESJI 

 

Protokół Nr XXIII/2021 wyłożono do wglądu. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – zapytał kto jest za przyjęciem protokołu z ostatniej   

sesji Rady Gminy, w wyniku czego: 
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• za głosowało       –  14 

• przeciw                 –  0 

• wstrzymało się   –  0 

Protokół z poprzedniej  sesji  przyjęto. 

Głosowanie przedstawiało się następująco: 

Lp. Nazwisko i imię radnego Sposób głosowania 

1. Chała Danuta za 

2. Deperasińska Barbara za 

3. Garnys Ewelina za 

4. Kowalczyk Dorota za 

5. Kubiak Elżbieta za 

6. Matysik Mirosław nieobecny 

7. Mikinka Mieczysław za 

8. Mucha Andrzej za 

9. Olszówka Jarosław za 

10. Pawelec Władysław za 

11. Rutkowski Stanisław za 

12. Smoleń Dariusz za 

13. Szczurkowska Agnieszka za 

14. Trzonek Janusz za 

15. Woźniak Barbara za 

 
 
PUNKT 4 

               PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWACH: 

 

1) zmiany budżetu Gminy na 2021 rok, 

 

Skarbnik – Elżbieta Andryszczak  –  omówiła proponowane zmiany budżetu gminy. 

Powiedziała min. że plan dochodów zwiększamy o kwotę 83.562,52zł. 

Plano dochodów po zmianach wyniesie 14.870.461,96zł. 

Plan wydatków zaś zwiększymy o kwotę 126.562,52zł, i po zmianie wyniesie on 15.059.401,96zł. 

/Przybył radny Mirosław Matysik, obecnych – 15/ 

Następnie poprosiła o pytania. 

Wójt – Marian Holak – poinformował, że straż podpisała umowę na nowy samochód bojowy. Cena jest 

wyższa o 43 tysiące złotych. Myślę jednak, że warto dołożyć tą sumę, aby samochód był nowy. 

Dodał, że koszt budowy drogi na Adamowie jest niższy o 77 tysięcy złotych. Chcemy te środki 

wykorzystać  w Adamowie, wystąpiliśmy o wyrażenie zgody. 

Proponujemy także dołożyć 15 tysięcy złotych dla Nowego Rękawca. Działka, na której stanie altana 

jest własnością Skarbu Państwa, ale jeżeli będzie taka wola to ją przejmiemy. 

Nadmienił,  że mieszkańcy wykonali tam wiele pracy we własnym zakresie. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy na 2021 rok, po czym poddał go pod głosowanie, w wyniku czego: 

• za głosowało       –  15 

• przeciw                 – 0 

• wstrzymało się   – 0 

Uchwałę przyjęto. 
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Głosowanie przedstawiało się następująco: 

 

Lp. Nazwisko i imię radnego Sposób głosowania 

1. Chała Danuta za 

2. Deperasińska Barbara za 

3. Garnys Ewelina za 

4. Kowalczyk Dorota za 

5. Kubiak Elżbieta za 

6. Matysik Mirosław za 

7. Mikinka Mieczysław za 

8. Mucha Andrzej za 

9. Olszówka Jarosław za 

10. Pawelec Władysław za 

11. Rutkowski Stanisław za 

12. Smoleń Dariusz za 

13. Szczurkowska Agnieszka za 

14. Trzonek Janusz za 

15. Woźniak Barbara za 

 

Uchwała Nr XXIV/134/2021 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2021 rok stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Załącznik stanowi również projekt w/w uchwały. 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice, 

 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Andryszczak – powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Budziszewice są konsekwencją zmian wprowadzonych do budżetu gminy. 

Następnie omówiła proponowane zmiany. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – poprosił o pytania. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice, po czym poddał go pod głosowanie, w wyniku 

czego:  

• za głosowało       –  15 

• przeciw                – 0 

• wstrzymało się    – 0 

Uchwałę przyjęto. 

Głosowanie przedstawiało się następująco: 

 

Lp. Nazwisko i imię radnego Sposób głosowania 

1. Chała Danuta za 

2. Deperasińska Barbara za 

3. Garnys Ewelina za 

4. Kowalczyk Dorota za 

5. Kubiak Elżbieta za 

6. Matysik Mirosław za 

7. Mikinka Mieczysław za 

8. Mucha Andrzej za 
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9. Olszówka Jarosław za 

10. Pawelec Władysław za 

11. Rutkowski Stanisław za 

12. Smoleń Dariusz za 

13. Szczurkowska Agnieszka za 

14. Trzonek Janusz za 

15. Woźniak Barbara za 

 
Uchwała Nr XXIV/135/2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Załącznik stanowi również projekt uchwały w w/w sprawie. 

 

3) wyrażenia zgody na zbycie współudziału w nieruchomości gruntowej zabudowanej 

stanowiącej w 2/3 współwłasność Gminy Budziszewice, położonej w Adamowie obręb 

geodezyjny Adamów, 

 

Wójt – Marian Holak – powiedział, że informował już radnych o tej sprawie. Niemniej, aby można było 

podjąć dalsze działania potrzebna jest uchwała Rady Gminy. Jeżeli radni wyrażą zgodę na zbycie tej 

nieruchomości wezwiemy rzeczoznawcę, aby wycenił nieruchomość.  Podam wówczas Państwu cenę i 

jeżeli wyrazicie zgodę to sprzedamy. 

Dodał, że druga działka ma dojazd z drogi publicznej, w niczym to więc nie koliduje. 

Radna – Danuta Chała – czyli maszt tam stanie? 

Wójt – Marian Holak – powiedział, że teraz jest taka wola, ale co będzie, to dalsza perspektywa. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – poprosił o pytania. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie współudziału w nieruchomości gruntowej zabudowanej stanowiącej w 2/3 współwłasność 

Gminy Budziszewice, położonej w Adamowie obręb geodezyjny Adamów, po czym poddał go pod 

głosowanie, w wyniku czego:  

• za głosowało       –  15 

• przeciw                – 0 

• wstrzymało się    – 0 

Uchwałę przyjęto. 

Głosowanie przedstawiało się następująco: 

 

Lp. Nazwisko i imię radnego Sposób głosowania 

1. Chała Danuta za 

2. Deperasińska Barbara za 

3. Garnys Ewelina za 

4. Kowalczyk Dorota za 

5. Kubiak Elżbieta za 

6. Matysik Mirosław za 

7. Mikinka Mieczysław za 

8. Mucha Andrzej za 

9. Olszówka Jarosław za 

10. Pawelec Władysław za 

11. Rutkowski Stanisław za 

12. Smoleń Dariusz za 
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13. Szczurkowska Agnieszka za 

14. Trzonek Janusz za 

15. Woźniak Barbara za 

 
Uchwała Nr XXIV/136/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie współudziału w nieruchomości 

gruntowej zabudowanej stanowiącej w 2/3 współwłasność Gminy Budziszewice, położonej                            

w Adamowie obręb geodezyjny Adamów stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Załącznik stanowi również projekt uchwały w w/w sprawie. 

 

PUNKT 5 

               INFORMACJA Z PRZEBIEGU WYKONANIA BUDŻETU GMINY ZA I PÓŁROCZE 2021 ROKU 

 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Andryszczak – powiedziała, że budżet gminy na 2021 rok został uchwalony 

Uchwałą Nr XVIII/101/2020 w dniu 30 grudnia 2020 roku. W chwili uchwalania budżetu plan dochodów 

wynosił 14.294.881,00zł, a plan wydatków 13.950.565,00zł.   

Do 30 czerwca bieżącego roku dziesięć razy dokonywano zmian budżetu i w budżecie gminy.  

Trzy razy zmiany dokonywała Rada Gminy Uchwałami.  

Dziewięć razy zmian dokonywał Wójt Gminy Zarządzeniami. Zmiany dokonane przez Wójta Gminy 

dotyczyły zmiany planu wydatków w ramach działu, zwiększenia planu dochodów i wydatków                             

w zadaniach własnych i zleconych z tytułu otrzymanych dotacji celowych oraz przenoszeniu wydatków 

z rezerw celowych.  

W wyniku dokonanych zmian plan dochodów ogółem i dochody bieżące zwiększono o 60.881,44zł.  

Plan przychodów ogółem zwiększono o 451.278,00 zł z tego z tytułu kredytów i pożyczek o 106.962,00zł 

i z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 344.316,00 zł. Plan wydatków zwiększono o kwotę 

512.159,44zł z tego wydatki bieżące zwiększono o 44.059,44zł a wydatki majątkowe o 468.100,00zł. 

Na dzień 30 czerwca po zmianach plan dochodów wynosi 14.355.762,44zł , wydatków 14.462.724,44zł, 

a plan przychodów 451.278,00zł , rozchodów 344.316,00zł. W I półroczu dochody wykonano w kwocie 

8.771.533,97zł co stanowi 61,10% planu dochodów ogółem przy czym dochody bieżące wykonano w 

52,89% a majątkowe w 87,09%. Wydatki wykonano w kwocie 5.226.901,49 zł co stanowi 36,14 % planu 

wydatków z tego wydatki bieżące wykonano w 49,58% a wydatki majątkowe w 0,88%. 

Następnie powiedziała, że plan nakładów inwestycyjnych na 2021 rok wynosi 3.992.578,00 zł. 

W pierwszym półroczu bieżącego roku wydatkowano kwotę 35.294,06zł - co stanowi 0,88 % planu 

nakładów. Z zaplanowanych inwestycji do 30 czerwca wykonano:  

1) Uporządkowanie gospodarki wodno – ściekowej poprzez budowę kanalizacji sanitarnej oraz 

budowę pompowni wraz z zbiornikami retencyjnymi wody na terenie Gminy Budziszewice – 

przedsięwzięcie z WPF – w drodze przetargu nieograniczonego wyłoniono wykonawcę i podpisano 

umowę na wykonanie I etapu przedsięwzięcia tj. „Wykonanie dokumentacji projektowej oraz 

budowę kanalizacji sanitarnej z odgałęzieniami w ramach pasa drogowego w ul. Sadowej w 

Budziszewicach”. Koszt robót zgodnie ze złożoną ofertą wynosi 206.763,00 zł brutto. Ponadto 

podpisano umowę z Marianną Jakubiec właścicielem firmy WODMAR w Piotrkowie Trybunalskim 

na sprawowanie nadzoru inwestorskiego za kwotę 4.034,40 zł. Termin wykonania zadania upływa 

31 października 2021 roku. Przedsięwzięcie jest objęte dofinansowaniem z środków Unii 

Europejskiej na operacje typu „Gospodarka wodno-ściekowa” w ramach poddziałania „Wsparcie 

inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszeniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej 

infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialna i w oszczędzanie energii” objętego 

Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020. 
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2) Utworzenie w 2020 roku 10 nowych miejsc opieki w żłobku w Budziszewicach – przedsięwzięcie z 

WPF – w pierwszym półroczu przeprowadzono dwa postępowania przetargowe na wykonanie prac 

budowlanych – zmiana sposobu użytkowania części pomieszczeń Szkoły Podstawowej w 

Budziszewicach na pomieszczenia żłobka. Zarówno w pierwszym przetargu jak i w drugim nie 

wpłynęła żadna oferta.  

3) Odnawialne źródła energii w Gminie Budziszewice – przedsięwzięcie z WPF – w roku 2021 

poniesiono wydatki na promocję projektu w łącznej kwocie 2.411,93 zł. Przedsięwzięcie zostało 

zakończone. Łączny koszt zadania po odliczeniu podatku VAT wyniósł 635.014,15 zł. Zadanie jest 

objęte dofinansowaniem z środków Unii Europejskiej w łącznej kwocie 499.6790,48 zł. Gmina 

wystąpiła z wnioskiem o refundację poniesionych wydatków w części objętej dofinansowaniem. 

4) Przebudowa boiska z bieżnią wraz z budową oświetlenia – przedsięwzięcie z WPF – w pierwszym 

półroczu zawarto umowę z Przedsiębiorstwem Projektowo Budowlanym EKOBUD s.c. Ewa i 

Remigiusz Owczarek na wykonanie programu funkcjonalno użytkowego dla zadania za kwotę 

10.455,00 zł. Termin wykonania programu to 30.06.2021r.  

5) Przebudowa budynku Szkoły Podstawowej wraz z salą gimnastyczną w Budziszewicach 

przedsięwzięcie z WPF – do 30 czerwca nie ponoszono żadnych wydatków.  

6) Wymiana źródła ciepła w budynku Urzędu Gminy – w pierwszym półroczu wykonano 

dokumentację projektową za kwotę 2.291,33 zł. 

Przypomniała także, iż Wieloletnia prognoza finansowa Gminy na lata 2021-2024 wraz z prognozą 

kwoty długu i spłatą zobowiązań na lata 2021-2028 została uchwalona uchwałą nr XVIII/102/2020 Rady 

Gminy Budziszewice z dnia 30 grudnia 2020 roku. W I półroczu cztery razy dokonywane były zmiany w 

WPF. Trzy razy zmian dokonywała Rada Gminy uchwałami: nr XIX/111/2021 z dnia 26.02., nr 

XX/116/2021 z 6.05. i nr XXI/123/2021 z 9.06. 2021r. Jednej zmiany dokonał Wójt Gminy zarządzeniem 

nr 30/2021 z 30 czerwca 2021 roku. Do 30 czerwca 2021 roku Gmina nie zaciągała zobowiązań dłużnych 

z tytułu kredytów i pożyczek. Na podstawie uchwały nr XX/117/2021 Rady Gminy z 6 maja 2021 roku 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW 

2014-2020 Gmina złożyła wniosek do Banku Gospodarstwa Krajowego w Łodzi o udzielenie pożyczki w 

wysokości 106.962,00 zł. W pierwszym półroczu Gmina dokonała spłaty zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych kredytów i pożyczek w łącznej wysokości 113.669,00 zł oraz odsetek w kwocie 6.793,90zł. 

Łączna kwota spłaconych pożyczek i kredytów wraz z należnymi odsetkami stanowi 3,19% dochodów 

bieżących wykonanych pomniejszonych o dotacje i środki o charakterze bieżącym ( 1,72% dochodów 

bieżących planowanych pomniejszonych o dotacje i środki o charakterze bieżącym). Dopuszczalny 

wskaźnik spłaty zobowiązań określony w art.243 ustawy o finansach publicznych na 2021 po 

uwzględnieniu ustawowych wyłączeń wynosi 18,13%. Na dzień 30 czerwca 2021 roku łączna kwota 

długu Gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek długoterminowych wynosi 2.091.120,00zł, co 

stanowi 14,57% dochodów planowanych ( 23,84% dochodów wykonanych).  

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – zapytał czy do prac w żłobku możemy wyłonić 

wykonawcę z wolnej ręki. 

Wójt – Marian Holak – wyjaśnił, że możemy. Problem w tym, że nikt nie chce podjąć się wykonania 

tego we wskazanym terminie. W tym roku zrezygnujemy więc z przyznanych środków i przystąpimy do 

kolejnego naboru. Wówczas na początku roku będziemy mogli  ponownie ogłosić przetarg. 

Radna – Ewelina Garnys – może ten żłobek uruchomić w Rękawcu, w miejscu gdzie był punkt 

przedszkolny. 

Wójt – Marian Holak – jeżeli chodzi o lokalizację uzyskaliśmy już wszystkie niezbędne zgody.  

Dodał, że przetarg ogłaszaliśmy dwukrotnie, niemniej nikt się nie zgłosił. 



7 
 

Najprawdopodobniej przyczyną tej sytuacji jest Covid. W sumie to i tak nie wiadomo czy w tym czasie 

żłobek by funkcjonował i czy osiągnęlibyśmy zakładane wskaźniki. 

Ceny wszystkiego znacznie wzrosły i sporządzone kalkulacje są nieaktualne. 

 

PUNKT 5 
              SPRAWY RÓŻNE 
 
Innych spraw nie omawiano. 
 
PUNKT 6 

              ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – dziękując wszystkim za przybycie zamknął XXIV sesję 

Rady Gminy. 

 

Protokołowała:                                                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

(-)Małgorzata Wójcik 

                                                                                                                                  (-)  Janusz Trzonek 

 

 

 


